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Eva Lejdbrandt (ordförande), Agneta Ståhle (vice ordförande, frånvarande §31 e) - §32 
e)), Camilla Andersson, Mikaela Sandbacka, Charlott Sandberg, Liselott Ringman och 
Maija-Leena Eloranta 

 

Adjungerade 

Anne Bucksch, Sofia Malm Persson, Helena Skarp och Petra Waleij 
 

Journalistisk bevakning 

Åsa Lindholm 
 

Anmält förhinder:  

Kristina Pettersson 
 

Protokoll 

Fanny Bergevi  
 

§ 23 Mötet öppnas 

Ordförande Eva Lejdbrandt hälsade alla välkomna och förklarade mötet öppnat. Mötet 
inleddes med en tyst minut för att hedra Svenska Kennelklubbens hedersledamot samt 
SKKs Avelskommittés, AKs, grundare Märta Ericson som gick bort den 25 januari, vid 95 
års ålder.  
 
Märta arbetade under 1980-talet med avelsfrågor inom Svenska Spaniel- och 
retrieverklubben, SSRK, som till Kennelfullmäktige, KF, 1987 motionerade om bildandet 
av en avelskommitté på central SKK-nivå. Redan året efter tog SKKs Avelskommitté, AK, 
form och Märta kom att vara en av dess ledamöter i nära 20 år. Hennes insatser för 
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utvecklingen av avelsfrågor inom organisationen har varit oerhört betydande, inte 
minst på utbildningssidan. Märta var en av dem som tog den organiserade hundaveln 
in i 2000-talet.   
 

§ 24 Val av justerare 

Camilla Andersson utsågs att jämte ordförande justera dagens protokoll. 
 

§ 25 Fastställande av dagordning 

Dagordningen fastställdes. 
 

§ 26 Föregående protokoll 

Kommittén gick igenom föregående protokoll och lade det därefter till handlingarna. 
 

§ 27 Bordlagda ärenden och uppdrag från föregående möte  
 
a) 2022 5 § 95 a Flerfärgade pudlar  
 
Sofia Malm Persson rapporterade från mötet med den Nordiska Kennel Unionens 
vetenskapliga kommitté, NKU-VK, i Köpenhamn under den 22–23 mars. Vid mötet gicks 
igenom hur flerfärgade pudlar registreras i respektive nordiskt land. Det kan 
konstateras att länderna har olika tillvägagångssätt för registrering av flerfärgade 
pudlar. NKU-VK betonade vikten av att ta hänsyn till de negativa effekter som slutna 
subpopulationer har för ett långsiktigt hållbart avelsarbete och poängterade det 
önskvärda i att bibehålla möjligheten till ett genetiskt flöde, avelsutbyte, mellan 
subpopulationer.   

 
SKK/AKs utgångspunkt i frågan lyftes redan i AK nr 1−2022 § 13 b), då kommittén 
konstaterade att Svenska Pudelklubbens skrivelse står i direkt strid med 
organisationens avelspolicy som lyder följande, 
 
”Verka för att minska antalet avelsrestriktioner som inte är relaterade till hundrasernas 
sundhet men begränsar möjligheterna till ett effektivt utnyttjande av befintliga 
hundmaterial; vid behov ta bort avelshinder mellan rasvarianter/raser, vilka bygger på 
olikheter i enskilda genpar till exempel färg, hårlag och storlek.” 
 
SKK/AKs ställningstagande är att hundens färg inte borde vara diskvalificerande ur ett 
avelsperspektiv om den inte är kopplad till sjukdom. Den genetiska variationen bör 
prioriteras i såväl små som stora raspopulationer. SKK/AK beslutade att kalla Svenska 
Pudelklubben och Svenska klubben för flerfärgade pudlar till ett gemensamt möte för 
att diskutera möjliga lösningar på ärendet.   
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b) 2022 5 § 95 b Bildandet av egen rasklubb för flerfärgade pudlar  

 
SKK/AK beslutade med underlag från föregående punkt § 27 a) att boka in ett möte 
med klubbarna.  

 
c) 2023 1 § 10 f) Avelsrätt vid frusen sperma   
                 
SKK/AK inväntar ett förslag till avtal. SKKs juridiska avdelningen har fått i uppdrag att ta 
fram underlag som kommittén sedan kan fastställa.  
 
§ 28 Beslut från SKK/AKs verkställande utskott 
Eva Lejdbrandt berättade att inget beslut har tagits av SKK/AKs verkställande utskott 
sedan föregående möte.  
 
§ 29 Uppdrag kennelfullmäktige 
 
a) Verksamhetsplan 2022–2023  

 
Mötet såg över verksamhetsplanen och pågående uppdrag inom kommittén. Det är 
flera parallella uppdrag vilka hanteras av utsedda arbetsgrupper och kansliet. Hur 
långa projekten är skiljer sig åt och flera uppdrag är utsedda vid kennelfullmäktige och 
därmed tidsbegränsade medan andra pågår under längre tid. Kommittén kunde 
konstatera att många uppdrag är avklarade och lade istället extra vikt vid uppdrag som 
fortsatt pågår under verksamhetsåret och några uppdrag sker även i samverkan med 
andra kommittéer inom organisationen. 

 
Verksamhetsplan för kommande verksamhetsperiod, 2024–2025, ska nu tas fram. Den 
5 maj ska budget och verksamhetsplan vara klara. En punkt som lyftes var att utveckla 
samverkan mer och ett gemensamt möte med SKKs jakthundskommitté ska planeras 
in. Eva Lejdbrandt fick i uppdrag att kontakta Jakthundskommittén och hitta ett datum 
för samverkansmöte.  
 
b) Hemställan till SKK angående redovisning av status avseende HD motioner 
 
Den 15 mars anordnades ett digitalt diskussionsmöte för att lyfta de uppdrag från 
Kennelfullmäktige, KF, som berör HD. Under mötet presenterades AKs arbete kopplat 
till motionerna från KF 2017, KF 2019 och KF 2021. Dialog öppnades upp med berörda 
specialklubbar, Svenska Schnauzer Pinscherklubben, Specialklubben för Västgötaspets, 
Svenska Brukshundklubben, Svenska Spaniel och Retrieverklubben, Svenska 
Stövarklubben, där deras hemställan lyftes och SKK/AK redogjorde för en 
konsekvensanalys. SKK/AK påtalade att flera av besluten innebär långtgående 
förändringar i hälsoprogrammet för HD. Besluten innebär IT-utveckling och/eller gör 
det svårt att fortsätta det välutvecklade samarbete inom Nordisk Kennelunion som 
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finns inom området idag. De främsta områdena som diskuterades var övergång till 
GRSKs röntgenprotokoll samt hur vi ska hantera röntgenintyg från FCI-länder inom EU 
avseende svenskregistrerade hundar. SKK/AK poängterade att fokus i förändringar av 
hälsoprogram bör vara att åtgärden syftar till att minska förekomsten av hundar med 
kliniska problem. Under mötet den 15 mars tillsattes en referensgrupp med 
representanter från de berörda klubbarna för att fundera över de konsekvenser som 
SKK/AK lyft fram samt inkomma med förtydligande koppat till motionerna. 
Referensgruppen hann inkomma med en delrapport kopplat till förtydligande av GRSK 
protokoll precis innan AK-2 mötet. SKK/AK inväntar nu en fullständig återkoppling från 
referensgruppen för att sedan ta vid med en fortsatt dialog om lösning.  
 
§ 30 Rasspecifika avelsstrategier, RAS 
 
a) Inkomna RAS 

 
Anne Bucksch informerade om att kommittén nu börjar få in RAS-dokument som är 
reviderade enligt den uppdaterade mallen. Glädjande nog har dessa RAS-dokument 
visat sig vara både kortfattade och lättöverskådliga, vilket är precis vad kommittén 
önskat. Det är en fin balansgång för klubbarna att göra RAS-dokumenten tillräckligt 
lättlästa för den oinvigde utan att kvaliteten försämras eller att innehållet känns 
otillräckligt för läsare med längre erfarenhet och/eller större intresse av avelsfrågor. 
Rekommendationen är därför att skriva så lättläst och kortfattat som möjligt och 
hänvisa till bilagor eller information på klubbens hemsida för de som är intresserade av 
att fördjupa sig mer i bakgrunden till framtagna mål och handlingsplaner. 
 
Revidering av RAS för några av stövarraserna har varit vilande under tiden som 
klubbarna har tagit fram strategier för det fortsatta avelsarbetet. Nu har processen 
kommit så långt att SKK/AK ansåg det lämpligt att ta dessa RAS-dokument vidare. 
SKK/AK beslutade att kalla Svenska Stövarklubben till ett digitalt möte avseende RAS. 
 
 
b) RAS för fastställande  

 
Till dagens möte hade sex RAS-dokument granskats och föreslagits för fastställande. 
 

• Irish softcoated wheaten terrier 
• Miniature american shepherd  
• Drever 
• Old english sheepdog 
• Prazský krysarík 
• Welsh springer spaniel  
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SKK/AK beslutade efter genomgång av vardera RAS-dokument att fastställa RAS för 
irish softcoated wheaten terrier, miniature american shepherd, drever, old english 
sheepdog, prazský krysarík och welsh springer spaniel.  

 
c) Rasansvar 

 
SKKs föreningskommitté, FK, har tagit fram två nya avtal för delegering av rasansvar, 
vilka redovisades av Eva Lejdbrandt. Det ena avtalet avser delegering från SKKs 
Centralstyrelse, CS, till specialklubb, medan det andra avser delegering från 
specialklubb till rasklubb. Det primära syftet med avtalen är att på ett tydligt sätt 
definiera vad rasansvaret innebär för specialklubben eller rasklubben. De områden 
som specificeras i avtalen är rasspecifik avelsstrategi, RAS, hälsoprogram, 
avelsfunktionärer, utställning, rasspecifik provverksamhet och rasstandard. SKK/AK 
beslutade delge SKK/FK synpunkten att något enstaka förtydligande behöver 
genomföras innan avtalen kan träda i kraft.  

 
d) RAS riktlinjer  
 
SKK/AK och SKK/CS har tidigare uttalat att det ska finnas aktuella RAS-dokument för 
alla raser som det bedrivs avel på i Sverige.  Till mötet hade inkommit en fråga om var 
gränsen för att ”det bedrivs avel i Sverige” går och specialklubben beskriver 
svårigheterna med att ta fram underlag för RAS för sådana raser som bara har enstaka 
individer registrerade i Sverige och vars ursprungsländer man har svårt att få så mycket 
information från. En diskussion kring detta fördes på mötet och kommittén enades om 
att vid kommande AK-möte ta fram en tydligare förklaring av vad SKK/AK menar med 
formuleringen ”det bedrivs avel i Sverige”.   

 
e) Avtalsanslutna klubbar 

 
Idag har SKK 16 avtalsanslutna klubbar samt en avtalsansluten verksamhetsklubb, 
Svenska Kroppsvallarklubben. Det finns ett behov av att se över SKK/AKs aktiva roll för 
de klubbar som inte har ett rasansvar. Kommittén beslöt att tillsätta en arbetsgrupp 
bestående av Helena Skarp, Anne Bucksch och Agneta Ståhle, sammankallande, för att 
öppna upp en dialog med FK och se över hur ansvarsområden ska fördelas.   

 
 
§ 31 Utbildningar 
 
a) Avelskonferens 2024 
 
Planeringen av SKKs centrala avelskonferens 2024 är i full gång. Datum är bokat till den 
10–11 februari 2024 och planen är att även denna konferens ska bli ett fysiskt 
arrangemang, enligt önskemål från majoriteten av de klubbar som svarat på 
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utvärderingen av föregående års avelskonferens. Med utgångspunkt i SKKs 
visionsarbete blir det en konferens på temat framtid och mentalitet. 

 
b) Diplomerad avelsfunktionär 

 
Första helgen i februari hölls SKK/AKs årliga helgkurs för avelsfunktionärer för 30-talet 
deltagare från 25 olika ras- och specialklubbar. Anne Bucksch presenterade utvärdering 
från utbildningen som visar stor uppskattning för att träffas fysiskt. Deltagarna var 
även mycket nöjda med föreläsarna och den information/kunskap som förmedlades. 
Något som deltagarna betonade lite extra var betydelsen av gruppdiskussioner som de 
gärna haft ännu mer tid till. Gruppdiskussioner ger klubbarna möjlighet att knyta nya 
kontakter och utbyta erfarenheter samt kunskap med varandra.  
 
Eftersom intresset för denna utbildning har varit väldigt stort har SKK/AK en ambition 
att under det kommande året försöka arrangera dubbla helgkurser, en under hösten 
2023 och en under våren 2024. SKK/AK utsåg en arbetsgrupp bestående av Liselott 
Ringman, Mikaela Sandbacka, Maija-Leena Eloranta och Anne Bucksch, 
sammankallande, för att planera in datum. 
 
c) Digitala rasklubbsträffar 
 
Den 6 mars hölls en specialklubbsträff med temat ”Att skapa och revidera RAS”. 
Klubbarna fick under kvällen presentation av Eva Lejdbrandt, Mikaela Sandbacka och 
Anne Bucksch. Representanter från omkring 50 specialklubbar deltog och engagerade 
sig aktivt i gruppdiskussioner vilket gav möjlighet att utbyta erfarenheter med 
varandra och ställa öppna frågor till AK. Alla grupper uppmanades att maila in de idéer 
och förslag på ytterligare stöd och hjälp som man önskar från SKK och till dagens möte 
hade många bra förslag inkommit. Några av de tankar och önskemål som lyftes var att 
ta fram checklista för granskning av RAS till specialklubbar, få hjälp av SKK att ordna 
zoom-möten, införa släktskapsindex för alla raser, BPH-sammanställning på rasnivå 
med stöttning i att analysera resultat och årligen arrangera en digital träff på temat 
RAS, riktat till de klubbar som står i begrepp att påbörja revideringen av RAS.  
 
Klubbarna verkar vara eniga om att kommunikation mellan varandra är viktig och att 
det vore önskvärt om SKK centralt kunde bistå med att skapa en gemensam plattform, 
där specialklubbar kan ”ses” och samarbeta, agera bollplank åt varandra och 
exempelvis dela förslag på hälsoenkäter.  

 
SKK/AK har arbetsgrupper som jobbar med att förverkliga specialklubbarnas önskemål. 
En del projekt är redan sedan tidigare igång såsom framtagandet av checklista för 
granskning av RAS, i den arbetsgruppen ingår av Maija-Leena Eloranta, Mikaela 
Sandbacka och Anne Bucksch.  
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Nästa digitala ras- och specialklubbsträff är den 23 maj på temat genetisk variation. 
Föreläsare på träffen kommer vara Mikaela Sandbacka och Sofia Malm Persson. 
 
d) Webbinarier 
 
Under våren är SKK/AK involverad i att hålla tre webbinarier. Det första kommer att 
hållas kvällen den 18 april av Helena Skarp, Kees de Jong och Thomas Uneholt. Temat 
för webbinariet är hundhälsa – Var står SKK och vart är vi på väg? Hundens egen hälsa 
ligger i fokus där vi jobbar för kliniskt friska hundar.  
 
Det andra webbinariet kommer handla om veterinärbristen och presenteras av Anna 
Björklund den 27 april. Uppfödare och hundägare kommer att få tips om vad man själv 
kan göra i denna bristsituation.  
 
Det tredje och sista webbinariet innan sommaren, 13 juni, blir med fokus på 
visionsarbetet 2030. Projektansvarig Eva Lejdbrandt kommer tillsammans med Fredrik 
Bruno presentera vad visionsarbetet innebär för dig som uppfödare.  
 
SKK/AK diskuterade möjliga förslag på teman inför höstens webbinarier. Två förslag 
som lyftes var Är min hund lämplig för avel? och Kliniskt friska hundar.   

 
 
e) Önskemål från ras- och specialklubbar 
 

• Rasklubben för Portugisisk Vattenhund har inför dagens möte inkommit med 
önskemål om digital träff/webbinarium om dna-tester generellt samt gärna om 
dna-test för kondrodystrofi och -dysplasi. 
 
SKK/AK har en hög arbetsbelastning just nu och önskar därför att klubben går 
ihop med flera rasklubbar. På så sätt kan informationen nå ut till en större 
målgrupp, vilket är fördelaktigt. Rasklubben för Portugisisk Vattenhund 
uppmanas att se över vilka fler rasklubbar som skulle vara intresserade och är 
varmt välkomna att återkomma till hösten. SKK/AK ser över möjligheterna till 
att ordna den önskade föreläsningen. 
 

• American Staffordshire Terrierklubben Sverige vill ha hjälp med att belysa 
information om DVL-2 samt andningsproblem. Klubben lyfter frågan hur 
mutationen DVL-2 ska prioriteras hos rasen.  
 
SKK/AK uttrycker att de i dagsläget inte har möjlighet att hjälpa klubben i denna 
fråga, likt som svaret till rasklubben för Portugisisk Vattenhund. 
Rekommendationen är därmed att klubben går ihop med fler klubbar som 
berörs i denna fråga och att klubbarna gemensamt tar kontakt med SKK/AK till 
hösten igen.  
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§ 32 Ärenden 
 
a) Återkoppling från arbetsgrupp för vit älghund  
 
Den 8 mars höll arbetsgruppen för vit älghund ett digitalt möte med representanter 
från Svenska Älghundklubben, SÄK, och Svenska Vita Älghundsklubben, SVÄ. SKK/AKs 
arbetsgrupp består av Mikaela Sandbacka, Sofia Malm Persson, Camilla Andersson och 
Anne Bucksch, sammankallande, som förmedlade översiktligt vad som tagits upp under 
mötet. Klubbens målsättning är att komma igång med med inkorsningsprojekt för att 
öka den genetiska variationen, förbättra fertiliteten, minska sjukdomsförekomsten, 
förbättra/återställa jaktliga egenskaper samt bibehålla mentalitet och temperament. 
Under mötet med klubben diskuterades viktiga aspekter att ta hänsyn till vid 
utformningen av inkorsningsprojektet. SVÄ efterfrågade tips och erfarenheter från 
tidigare gjorda inkorsningsprojekt och arbetsgruppen från SKK/AK tipsade om att ta 
kontakt med Svenska Stövarklubben för att ta del av deras erfarenheter av 
inkorsningsprojekt. Nästa steg för SVÄ och SÄK nu att lyfta dessa frågor till diskussion 
hos rasklubbens medlemmar, eftersom ett brett stöd från klubbens medlemmar, 
hundägare och uppfödare är grundläggande för ett lyckat inkorsningsprojekt.  
 
SKK/AK inväntar nu en ansökan.  
 
b) Cavaliersällskapet planerar inkorsningsprojekt 
 
Helena Skarp rapporterade från arbetet inom arbetsgruppen avseende cavalier king 
charles spaniel. Intresset för inkorningsprojektet för rasen har visat sig vara stort då 
det uppmärksammats både i en artikel i tidningen Djurskyddet, inslag i 
vetenskapsradion och i olika kanaler på sociala media. Helena Skarp uttalar sig om 
projektet både i Djurskyddets tidning och i vetenskapsradions inslag. Positiv respons 
har riktats till Cavaliersällskapet som arbetat på ett föredömligt sätt för att förbättra 
rasens hälsa och förankrat projektet väl.  
 
SKK/AK inväntar nu en ansökan från klubben.  
 
 
c) Förfrågan från Vit Herdehundklubb 
 
Vit Herdehundklubb har skickat en förfrågan om att boka in ett arbetsmöte med AK 
angående framtida åtgärder för ökad genetisk variation. Klubben uttrycker svårigheter 
med förankringsprocess hos medlemmar och uppfödare. De upplever problem med att 
komma vidare och få uppfödare inkluderade i arbetet. Samtidigt har flera uppfödare av 
vit herdehund vänt sig till SKK/AK och sökt stöd då de upplever exkludering i 
avelsfrågor för rasens framtid och arbetet för en ökad genetisk variation.  
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SKK/AK anser att det viktigaste för Vit Herdehundsklubb i dagsläget är att försöka 
öppna upp dialogen med uppfödare och tillsammans diskutera vilka utmaningar rasens 
avelsarbete står inför. Kommitténs rekommendation är därmed att i första hand vända 
sig till rasens specialklubb, Svenska Brukshundsklubben, SBK, för att få stöttning i 
förankringen av tankar och idéer kring avel för ökad genetisk variation. SKK/AK önskar 
att klubben i samråd med SBK tar fram frågeställningar kring aveln. Klubben är därefter 
varmt välkomna att ta kontakt med SKK/AK som kan vara behjälplig med avelsfrågor 
och föra en vidare dialog. 
 
d) Ansökan om korsningsprojekt för rasen smålandsstövare 
 
Svenska Stövarklubben har nu inkommit med ytterligare en ansökan avseende ett 
inkorsningsprojekt genom öppen stambok, denna gång för rasen smålandsstövare. 
Kommittén såg över deras ansökan som utgår ifrån samma målsättning som för 
schillerstövare; öka den genetiska variationen så att rasen kan bevaras frisk och sund 
med bibehållna jaktegenskaper och exteriör. Klubben har funnit två raser från 
Österrike som anses lämpliga till projektet, Brandlbracke, FCI nr 63, och Tirolerbracke, 
FCI nr 68. I ansökan presenteras en plan för uppföljning av avkommor efter inkorsning. 
Svenska Stövarklubben kommer utgå ifrån att hundar för avel i inkorsningsprojektet 
ska uppnå samma kriterier avseende exempelvis jaktegenskaper och exteriör som 
renrasiga smålandsstövare enligt klubbens avelsrekommendationer, med ett undantag 
för den exteriöra delen för F1 och F2 generationen. Tidsplanen för projektet är en 
femårsperiod från 2023 till 2027. Inkorsningsprojektet anses vara väl förankrat i 
Svenska Smålandsstövareföreningen och bland dess medlemmar samt uppfödare.  
 
SKK/AK beslutade att godta specialklubbens projektplan. Beslutet innefattar att kullar 
som föds innan SKKs nya X-register är lanserat, kommer registreras enligt nuvarande 
rutiner. När det nya X-registret är lanserat kan de korsningsdjur som registrerats under 
2023 flyttas över till detta. SKK/AK önskade klubben lycka till med sitt arbete. 
 
e) Begränsa antalet kullar på hamiltonstövare   
 
Svenska Stövarklubben har till dagens möte inkommit med en förfrågan att minska 
maxgränsen för antalet kullar per hane för hamiltonstövare från 10 kullar till 5 kullar. 
Detta grundar sig i att populationen har minskat kraftigt. Enligt registreringsstatistik 
från Avelsdata har antal registrerade hamiltonstövare succesivt minskat varje år. Från 
år 2000 till år 2022 har antalet hundar minskat med cirka 73%. SKK/AK anser inte att 
det finns tillräckligt med underlag att basera ett beslut på i dagsläget. Kommittén 
uppmanar klubben att ta fram en mer grundlig bakgrund med motivering till att 
maxgränsen bör ändras. En sammanställning över hur många hundar som haft fler än 5 
kullar under förslagsvis de senaste 10 åren bör ingå i underlaget.  
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SKK/AK beslutade att bordlägga ärendet i väntan på mer underlag från Svenska 
Stövarklubben.  
 
f) Nationalraser - svenska rasernas fortlevnad 
 
En skrivelse från SKKs jakthundskommitté har tillsänts alla kommittéer med 
centralstyrelsen, CS, som uppdragsgivare. Skrivelsen belyser oron över de svenska 
rasernas fortlevnad. Syftet med skrivelsen är att ta fram en strategi för ett långsiktigt 
hållbart avelsarbete inom raserna. Exempel på områden som berör SKKs 
avelskommitté är frågor som är kopplade till genetik, infrysning av sperma och 
inventering av hälsoläge.  
 
Ett möte behöver planeras in för att avgöra hur mycket ekonomiska medel som skulle 
behövas till detta projekt inför kommande verksamhetsperiod. Eva Lejdbrandt 
kommer att ta kontakt med Magnus Jensen, ordförande i SKKs jakthundskommitté. 
SKK/AK bordlägger därmed detta ärende för uppföljning vid nästkommande möte.  
 
g) Uppföljande möte med Svenska Lapphundklubben 
 
Den 14 mars hölls ett digitalt möte med Svenska Lapphundklubben, SLK, där Eva 
Lejdbrandt, Agneta Ståhle och Fanny Bergevi var närvarande. Under dagens SKK/AK 
möte presenterades en lägesrapport över klubbens avelsarbete och 
minnesanteckningar från mötet fanns i SKK/AKs handlingar. Klubben gör ett gediget 
arbete för att ta fram underlag för ett utvecklande avelsarbete med syfte att öka den 
genetiska variationen för svensk lapphund. Specialklubben utryckte sig positivt med 
uppbygganden av de tre rasklubbarna för svensk lapphund, lapsk vallhund och finsk 
lapphund. Registreringssiffrorna skiljer sig markant mellan raserna där finsk lapphund 
har 600–800 valpar som registreras per år medan det endast registreras 55–90 valpar 
per år för svensk lapphund och lapsk vallhund. Under mötet med klubben diskuterades 
möjligheterna för ett inkorsningsprojekt alternativt öppen stambok. SLK har börjat titta 
på ett antal raser som skulle kunna vara aktuella för ett inkorsningsprojekt. Finsk 
lapphund presenterades som en lovande kandidat då det finns mycket information om 
rasen och den genetiska variationen har visat sig vara hög. En annan fördel som nämns 
är att svensk lapphund och finsk lapphund är exteriört väldigt lika. Öppen stambok 
mellan finsk lapphund och svensk lapphund presenterades som det mest fördelaktiga 
alternativet utifrån det underlag som finns idag. SLK planerar nu att ta fram en 
projektplan och förankra den bland medlemmar och uppfödare. Maija-Leena Eloranta 
kommer även fortsättningsvis att vara klubbens kontaktperson vid behov av stöd från 
SKK/AK.  
 
SLK poängterar hur viktigt det är att bevara genetisk variation för framtiden. Däremot 
ställdes vid mötet många frågor kring hur detta ska ordnas juridiskt. Vem ska äga 
sperman?, Vem ska betala?, Hur ska det skötas i avelsarbetet? 
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Eva Lejdbrandt lyfte förslaget om att SKK/AK tillsammans med SKKs Uppfödar- och 
kennelkonsulentkommitté, SKK/UKK, kan hjälpa till att ta fram en mall för hur 
insamling och lagring av sperma ska hanteras, vilka regler som ska gälla samt vem som 
har avelsrätten till sperman. SLK är inte ensamma om att lyfta juridiska frågor kring 
sperma och det finns fler klubbar som detta berör.  
 
Klubben lyfte även en fråga om fodervärdsavtal, då de anser att det är lite med en 
maxgräns på 10 hundar (enligt grundregeln 2:8). Det finns vissa svårigheter med att 
hålla hundar av de här raserna i grupp och därmed behöver uppfödare placera ut 
avelshundar på foder i stor utsträckning. Klubben undrar om det skulle finnas en 
möjlighet att söka dispens för att få hålla fler hundar på foder. Det anses vara av behov 
för raser med små populationer där man behöver se fler möjliga hundar till avel. 
SKK/AK hänvisar denna fråga vidare till SKK/UKK för att se över möjligheterna.  
 
 
h) Artikel om att bevara en hälsosam ras 
 
Avelskommittén har fått en förfrågan från Svenska Schipperke Ringen som önskar 
stöttning med underlag för att skriva en artikel om att bevara en hälsosam ras.  
 
SKK/AK utsåg Mikaela Sandbacka som kontaktperson för detta ärende.  
 
§ 33 Hälsoprogram 
 
a) RFG-Scheme  
 
Undersökningstillfällen anordnade av SKK inom hälsoprogrammet för RFG-Scheme är 
igång. Den 27 mars anordnades ett tillfälle i Borås. Nästa undersökningstillfälle 
kommer bli den 29 april i Bjuv och därefter den 6 maj i Luleå. Informationsutskick om 
undersökning enligt RFG-Scheme har digitalt gått ut till hundägare av raserna mops, 
fransk och engelsk bulldogg i syfte att informera och uppmuntra hundägare att delta 
med sina hundar.  
 
b) Återstående beslut RFG-Scheme - utländska intyg m.m. 
 
NKU/VK har tillsatt en temporär arbetsgrupp för att så långt möjligt harmonisera 
hanteringen av RFG-S inom norden. För SKKs del återstår bland annat att se över 
möjligheterna att registrera RFG-S-intyg från andra länder, exempelvis kopplat till krav 
på ålder vid undersökningen och veterinär kompetens för bedömningen. SKK/AK 
bordlade ärendet i väntan på vad arbetsgruppen kommer fram till.  
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c) Övergång till ECVO intyg 
 
Anna Björklund presenterade underlag och förklarade betydelsen av en övergång till 
ECVO intyget vid ögonlysning. Det ögonintyg som används idag är utformat av Svenska 
Sällskapet för Veterinär Oftalmologi, SSVO. Flera år tillbaka tog SSVO ett beslut om 
övergång till intyg utformat av European College of Veterinary Ophthalmologists, 
ECVO. Detta har inte varit möjligt att implementera i SKKs databas tidigare på grund av 
att det kräver IT-utveckling. Nu finns dock möjligheten att få loss IT-resurser för 
implementeringen.  
 
Det svenska intyget och det europeiska intyget är till sitt innehåll snarlika. De skillnader 
som finns handlar i huvudsak om klassificering av diagnoser och utformning. SKK/AK 
ser positivt på övergången till ECVO intyg och en arbetsgrupp bestående av Camilla 
Andersson, Liselott Ringman och Anna Björklund tillsattes för att vara behjälplig med 
utformningen av information från intyget till Hunddata/Avelsdata. Eventuellt kommer 
intyget att översättas till svenska. Kommittén beslutade att övergången till ECVO 
intyget ska ske med en målsättning att träda i kraft vid årsskiftet 2024.  
 
§ 34 Dispensärenden 
a) Dispensansökan cavalier king charles spaniel  
 
Dispensansökan för aktuell tik inkom till AK nr 5-2022 § 102 (a). Ansökan avslogs då 
med rekommendationen att skicka in ny ansökan när hunden uppnått 
undersökningsåldern och fått hjärta u.a. Inför dagens AK möte hade tiken uppnått 
ålder för undersökning och fått resultatet u.a. på hjärtat. Därmed uppfyller hunden de 
kraven för hälsoprogrammet avseende hjärta för rasen. Yttrande har inhämtats från 
specialklubben som godkänner dispensansökan med motiveringen att modern har 
hjärtintyg u.a. efter 5 års ålder och har ytterligare valpar efter sig som inte är 
avelsspärrade. SKK/AK beslutade att häva avelspärren. 
 
b) Dispensansökan att utfärda hjärtintyg 
 
SKK/AK har fått in en dispensansökan från en veterinär som önskar få utfärda 
hjärtintyg. Kansliet har tillsammans med Anna Björklund sett över de utbildningsintyg 
och underlag som veterinären skickat med i ansökan. Bedömningen görs att 
veterinären har en gedigen utbildning avseende kardiologi. SKK/AK beslutade godta 
dispensansökan.  
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c) Dispensregistrering vit herdehund 
 
Ansökan om dispensregistrering för en vit herdehund har inkommit. Hundens moder är 
första generationens inkorsning och fadern är en vit herdehund registrerad i 
Nederländerna som ursprungligen är född i Australien. I ansökan presenteras 
information avseende ursprung, hälsa, DNA-test, mentalitet och exteriör. Huvudsyftet 
med dispensregistreringen är att denna hund ska kunna bidra med nytt avelsmaterial 
till en liten raspopulation med liten genetisk variation.  
 
Rasklubbens styrelse har i samråd med klubbens avelsråd beslutat att tillstyrka 
dispensregisteringen. Specialklubben tillstyrker däremot inte dispensansökan i 
dagsläget med motiveringen att det inte anses fördelaktigt att registrera in hunden i 
SE-registret. SBK anser att inregistrering av hunden bör vänta tills att det nya X-
registret är lanserat, eftersom hunden då kan registreras på ett korrekt sätt med full 
härstamning.  
 
Kommittén diskuterade ansökan och vägde in ras- och specialklubbens yttrande i 
beslutet. Dispensärendet kommer att bordläggas i väntan på att det nya X-registret ska 
införas.  
 
§ 35 Konferensbidrag 
Efter prövning och beslut i berörd kommitté kan bidrag utgå med 75 procent av 
kostnaderna, dock högst med 10 000 kronor. 
 
Svenska Stövarklubben hade inkommit med ansökan om konferensbidrag till 
avelskonferens 2024. Tanken är att konferensen ska riktas till de avelsfunktionärer som 
klubben har i respektive raser. Avelsfunktionärernas arbetssätt, minskad avelsbas, 
inavelsgrad, släktskapsindex och hälsoprogram är några av fokusområdena som avses 
behandlas.  
 
SKK/AK beslutade att bevilja 10 000 kr i konferensbidrag. Kommittén önskar Svenska 
Stövarklubben lycka till med planeringen och genomförandet av konferensen. En 
återkoppling efter genomförd konferens är varmt välkommet.  
 
§ 36 Utvecklingsfonden 
Ingen ansökan har inkommit till utvecklingsfonden.  
 
§ 37 Pågående ärenden 
a) Det finns inom kommittén flera pågående projekt vilka hanteras av utsedda 
arbetsgrupper och kansliet. Hur långa projekten är skiljer sig åt och de kan sträcka sig 
över flera år. AKs sekreterare uppdrogs att uppdatera sammanställningen över 
pågående projekt med bland annat de arbetsgrupper för avelsfunktionärsutbildning, 
avtalsanslutna klubbar och övergång till ECVO intyget som tillsattes under mötet. 
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b) Protokoll nr 4 från styrgruppen för inkorsning av annan ras i schillerstövaren 
 
Styrgruppen för inkorsningsprojektet av schillerstövare hade inkommit med 
lägesuppdatering. Punkterna som lyfts i deras protokoll är bland annat projektbidrag, 
planering av kennelbesök i Serbien, ansökan om infrysning av sperma för framtiden 
samt informationsspridning till Svenska Stövarklubbens medlemmar. Kommittén 
tackar styrgruppen för avrapporteringen och ser fram emot vidare uppföljning av deras 
arbete.  
 
§ 38 Ekonomisk rapport 
Kommittén såg över den ekonomiska rapporten som inkommit och den lades därefter 
till handlingarna. Nytt för i år är att två prognoser ska utföras, en på våren och en på 
hösten, för att se över kommitténs ekonomiska läge. På så sätt finns möjlighet att 
fördela om pengar från ekonomiska projektnummer som blivit inaktuella, till exempel 
en inställd konferens eller utbildning.  

 
§ 39 Information från ordförande, ledamöter och adjungerade 
 
a) Ordförande 
 

- Eva Lejdbrandt lyfte frågan om det framtagna informationsunderlaget för 
kastrering skickas med till uppfödare tillsammans med stamtavlor för valpkull. 
Petra Waleji försäkrade om att denna broschyr ingår i rutinerna för utskick till 
alla uppfödare vid registrering av valpkull.   

 
- Eva Lejdbrandt tog upp behovet av att boka in extra möten för att kommittén 

ska kunna bereda inkomna KF motioner och gå igenom verksamhetsplan samt 
budget för kommande verksamhetsperiod, 2024 till 2025. Mötet beslutade om 
två digitala möten, 11 april kl. 18:30-21:00 och 24 april kl. 18:30-21:00.  

 
- För kommitténs kännedom har riksdagen avslagit motion nr 5 Hundavel från 

Socialdemokraternas distriktskongress i Västernorrland 2022. Motionen var 
avsedd till att göra en utredning om nuvarande hundavel är förenlig med 
djurskyddslagstiftningen.      
 

- Registrering av importerade kuperade hundar uppmärksammades som en 
informationspunkt under mötet. Kennelklubben i hundens hemland ska intyga 
att det är lagligt att kupera i aktuellt land för att vi ska godkänna registrering av 
en kuperad import i Sverige. Kuperad hund utan intyg får spärr för utställning 
samt prov/tävlingsförbud.  
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b) Ledamöter 
 
Liselott Ringman gav en lägesuppdatering avseende granskning av RAS för jämthund. 
Innan det reviderade RAS-dokumentet kan fastställas önskar Liselott ett möte med 
Svenska Älghundklubben och Svenska Jämthundklubben för att diskutera deras 
hälsoprogram för PRA. 
 
c) Kansliet/adjungerade 
 

- Anne Bucksch berättade att arbetsmöte med rasklubben för welsh corgi ännu 
inte ägt rum eftersom man har haft svårt att hitta ett mötesdatum som 
fungerar för alla inblandade.  
 

- Anne Bucksch informerade även om planer på att ta en förnyad kontakt med 
försäkringsbolag. Tanken är att bjuda in försäkringsbolag till en fysisk träff för 
att informera om RAS samt initiera dialog kring hur de olika bolagen kan hjälpa 
våra klubbar med hälsostatistik.  

 
- Fanny Bergevi förmedlar att kommittén för hundars mentalitet, KHM, vill bjuda 

in till en gemensam mötesdag under 2023. Datumet som förslås är 14 augusti. 
SKK/AK tackar för inbjudan och ser fram emot en fysisk träff tillsammans i 
augusti.   
 

- Helena Skarp informerade om att övergången till avläsning av höftleder enligt 
det uppdaterade FCI-protokollet, Köpenhamn, 2022, kommer att ske 2023-06-
01. Vid samma datum implementeras även 2022-års protokoll från IEWG för 
avläsning av armbågsleder. Övergången görs harmoniserat i Norden. Helena 
Skarp rapporterade även från samverkansgruppen för hundvälfärd.  
 

- Sofia Malm Persson presenterade den pågående planeringen kring arbetet med 
utvecklandet av ett nytt Avelsdata. Pilotprojekt tillsammans med 
avelsvärderingsföretaget Aninova diskuteras parallellt med IT-utvecklingen för 
Avelsdata. En ekonomisk bild över projektet är under uppbyggnad och kommer 
att förmedlas till SKK/AK så snart den färdigställts.  
 

- Petra Waleji berättade att utvecklingen av X-registret går framåt och att 
registret planeras laseras 2024.  

 
d) Beslut delegerade till kansliet  
 
Det har inkommit ansökan om dispens från hälsoprogram avseende höftledsdysplasi 
för en border collie, som enligt gängse rutiner delegerats för beslut till SKKs avdelning 
för avel och hälsa. Dispensansökan avser parning mellan tik som har HD grad A och 
hane som saknar erforderligt resultat avseende HD.  
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Yttrande har hämtats in från specialklubb som ställer sig positiv till dispensansökan. 
SKKs avdelning för avel och hälsa beviljade efter klubbens yttrande i enlighet med 
rådande delegering dispens från krav på officiell HD status. 
 
§ 40 Protokoll och protokollsutdrag 
 
SKKs centralstyrelse, CS, 1-2023 
SKKs kommitté för särskilda rasspecifika domaranvisningar, SRD-K, 1-2023 
SKKs standardkommitté, StandK, 1-2023 
SKKs uppfödar- och kennelkonsulent kommitté, UKK, 1-2023 
SKKs kommitté för marknadsföring av rashundar, KMR, 1-2023 
SKKs domarkommitté, DK, 1-2023 
SKKs föreningskommitté, FK, 1-2023 
 
Protokollsutdrag, SKKs föreningskommitté, FK, 1-2023 § 18 d)  
 
§ 41 Övriga dokument till kommittén för kännedom 
 
a) Minnesanteckningar från möte med UKK, 2023-01-20 
 
b) Jordbruksverkets beslut om avslag på ansökan om undantag från 
föreskriften angående vilka hundar som får användas i avel, 2023-02-23 
  
c) Ryggrapport om clumber spaniel och diskbråck, IVDD. Gjord av Rowena Packer, RVC, 
i England 
 
d) IPFD Virtual Meeting: Parentage Profiling for Kennel Clubs, 2023-03-15 
 
e) Nytt utkast till ny föreskrift om hundavel i Norge 
 
§ 42 Beslut som inte får offentliggöras innan protokollet är justerat 
Kommittén beslutade att inga punkter faller under den här paragrafen. 
 
§ 43 Nästa möte 
Nästa möte är planerat till den 25 maj.  
 

§ 44 Mötets avslutande 
Ordförande Eva Lejdbrandt tackade ledamöterna för ett trevligt möte och förklarade 
det därefter avslutat. 
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Vid protokollet  
Fanny Bergevi  
 
 
Justeras    Justeras 
Eva Lejdbrandt   Camilla Andersson  
Ordförande    Ledamot 
 
Det justerade protokollet redovisar vad som avhandlats vid mötet. Beslut som fattats 
kan dock bli föremål för ändring av SKK/CS. 
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